

# 中南大学申请常见 Q&A

## Common Application Q&A for International Students

### 1. 如何申请中南大学项目？我在哪里可以看到最新的招生简章？

可以登录中文网站 <http://iecd.csu.edu.cn/lxzn/zsxx.htm> 或者英文网站 [http://en.csu.edu.cn/Int\\_1\\_Student.htm](http://en.csu.edu.cn/Int_1_Student.htm) 或者关注微信公众号（搜索 overseas-student-CSU）进行查询相关项目的招生简章，然后根据招生简章的步骤进行申请即可。

### 1. How can I apply for CSU? Where can I find the Application Guide?

2020 Application Guide for Central South University has been released, please check on [http://en.csu.edu.cn/Int\\_1\\_Student.htm](http://en.csu.edu.cn/Int_1_Student.htm) or WeChat official account (overseas-student-CSU). Please follow the Guide to apply step by step.

### 2. 我在申请中国政府奖学金项目，为什么有的专业在中国政府奖学金网站上有，但是学校申请网站上没有呢？

中国政府奖学金分为两类，高校自主招生项目和国别项目。学校申请网站上公布的中国政府奖学金项目是高校自主招生项目，只有部分专业可以申请，需要在中国政府奖学金网站和中南大学网站上同时申请。

向驻外使领馆直接申请的是国别项目，专业不限，可以提前联系我校取得预录取函，国别项目只需要在中国政府奖学金网站上申请。

如果你所申请的专业学校网站上没有，但是中国政府奖学金申请网站上有，你可以直接向中国驻外使馆进行申请。

Ps.如果错过了驻外使领馆的申请时间，也可以申请中南大学奖学金哦！

### 2. I am applying for the CSC Scholarship. Why are some majors available on the CSC website, but not on CSU website?

Chinese Government Scholarship (also known as CSC scholarship) is divided into two categories, university enrollment program and country-specific program. CSC Scholarship published on CSU website is university enrollment program, only for some majors and you need to apply on both CSC website and CSU website.

The direct application to the embassies and consulates abroad is the country-specific program, and the major is not limited. You may contact us in advance to obtain the pre-admission letter. The country-specific program only needs to be applied on the CSC website.

If the major you are applying for is not available on CSU website, but is available on the CSC website, you can apply directly to the Chinese embassy abroad.

Ps. If you miss the application time of the embassy or consulate abroad, you can also

apply for CSU scholarship!

**3. 我想申请中国政府奖学金（高校自主招生项目），可以同时申请学校奖学金吗？**

不可以，请申请中国政府奖学金（高校自主招生项目）。如果不能录取为中国政府奖学金生，学校会根据申请人情况，择优发送学校奖学金录取，请不要重复申请！

**3. I want to apply for CSC Scholarship (University Enrollment Program), can I apply for CSU scholarship at the same time?**

If you cannot be enrolled as a CSC student, school will give CSU scholarship according to the applicant's situation. DO NOT APPLY FOR CSC AND CSU at the same time!

**4. 导师接收函是否为必要条件？在哪里可以找到导师信息？**

根据最新的招生政策，导师接收函不是必要条件。是否有教授接收将作为我校院系审核和最终录取的重要指标。可以登录中文网站 <http://iecd.csu.edu.cn/lxzn/zsxx.htm> 或者可以登录英文网站 <http://en.csu.edu.cn/Int | Student.htm> 进行查询相关二级学院的导师信息。

Ps. 有导师接收函会增大录取概率哦。

**4. Is the acceptance letter from CSU professors mandatory? Where can I find professors' information?**

Acceptance letter is not mandatory. However, it will serve as an important indicator for academic review and final admission. The professor's contact has been uploaded on the official website, please see [http://en.csu.edu.cn/CSU\\_Prof\\_s\\_contact.pdf](http://en.csu.edu.cn/CSU_Prof_s_contact.pdf) .

Ps. The possibility of scholarship will be much greater if you have acceptance letter. Try to get your own!

**5. 我目前还在学校学习并且会在 2020 年 6 月左右毕业。我可以预毕业证明来申请吗？**

可以。如申请人为在校学生，须另外提交本人就读学校出具的在学证明。如被录取，9 月份报到时需补交正式学位证和毕业证。

**5. I am still studying at school and will graduate around June 2020. Can I use the pre-graduation certificate to apply?**

Yes. If the applicant is a student in school, study certificate must be submitted. If you are accepted, you will need to submit an official diploma when you register in September.

**6. 我现在在中国上学，预计 2020 年 6 月毕业，我的无犯罪记录证明应该怎么开？**

如果现在是中国境内的在校生，请提供在校表现证明（包含出勤率、在校表现、老师联系方式），同时前往辖区内的派出所开具无犯罪记录证明。

**6. I am currently studying in China, and I expect to graduate in June 2020. Where**

**should I go for non-criminal record certificate?**

If you are a student at school in China, please provide certificate of school performance (including attendance, performance in school, teacher contact information), and go to the police station in the jurisdiction to apply for a non-criminal record certificate.

**7. 我现在在中国上学，预计 2020 年 6 月毕业，暂时不能去做新的体检表，是否可以使用原来的健康本？**

如果一直没有离开过中国，且健康本处于有效期，可以在系统上传健康本。

**7. I am currently studying in China, and I expect to graduate in June 2020. Now I cannot do a new medical examination temporarily. Can I use the original one?**

If you have not left China since you took your check-up last time and the check-up record is valid, you may use it.

**8. 我现在人在国外，受疫情影响，无法去做体检表或者无犯罪记录证明，我该怎么办？**

只要在项目申请截止日期前拿到相关文件并上传系统、提交申请，就都是有效申请！

**8. I am currently abroad, and affected by the epidemic, I cannot do a medical examination nor have non-criminal record certificate. What should I do?**

As long as you get the relevant documents and submit before the application deadline, your application is valid!

**9. 我现在正在学习汉语，受疫情影响，我不能参加 HSK 考试，我该怎么办？**

HSK 成绩是重要评估因素之一，请暂时提供汉语学习期间的汉语学习证明（需写明学校联系电话）和汉语学习成绩单，后期再补充 HSK 成绩单。

**9. I am studying Chinese now. Due to the epidemic, I cannot take HSK test, what should I do?**

HSK result is an important indicator for scholarship applicants. Considering your Chinese language ability, please submit your Chinese learning certificate (the contact info of your study institution shall be included) and your Chinese learning transcript. HSK Results will be provided later.

**10. 未获得其他形式资助的说明是什么？是否有模板？**

未获得其他形式资助的说明没有模板，格式自拟，写清楚没有获得其他形式的资助或者奖学金即可。

**10. What does “A personal statement that has not been funded by any other organizations or institutions” mean? Is there a template?**

There is no format about THE STATEMENT I DIDN'T GET ANY OTHER AID. You may write on your own, indicating that you do not have any other scholarships.

**11. 今年是否需要寄送纸质材料?**

只有当通过初审的时候,才需要支付报名费、寄送纸质材料!目前,依然需要寄送纸质材料。考虑到疫情影响,很有可能不需要寄送纸质材料,具体以收到的邮件和官网或公众号的通知为准!

**11. Do I need to send hard copies this year?**

Only when you pass the initial review can you pay the fee and send the documents. **For now, hardcopies are still mandatory.** Considering the current situation, hardcopies may be not necessary. Follow the instruction emails from the system, or check on <http://en.csu.edu.cn/Int | Student.htm> or WeChat official account (overseas-student-CSU) for update.

**12. 中国政府奖学项目也需要支付 500 元吗?**

是的,请参看中国政府奖学金招生简章!只有通过初审的同学才需要支付材料评审费!该费用不退不换。

**12. Does CSC scholarship also need to pay the fee of 500 RMB?**

Yes. Please pay the review fee after initial review passes. Please follow the Application Guide <http://en.csu.edu.cn/info/1039/2232.htm> . The fee is not refundable.

**13. 支付报名费可以使用支付宝或者微信吗?**

目前仅支持银行转账,不支持支付宝和微信转账。可下载手机银行 app 进行操作,请在转账时备注申请编号。如果支付方式有变更,请根据收到的邮件进行操作。

**13. Can I use Alipay or WeChat to pay the fee?**

Currently, Alipay or WeChat are not supported. Only bank transfer. Or you may use mobile banking service app to transfer the money. Do remember to note your application number when transferring money. **If there is any update of payment, please follow the email to operate.**

**14. 我不会汉语,但是我想申请学历生项目。如果我拿到奖学金的话,第一年汉语补习也是有奖学金的吗?**

如果最后拿到奖学金,汉语补习期间也会享受相应的奖学金。

**14. I can't speak Chinese, but I want to apply for the degree program. If I have scholarship, will it cover the year of learning Chinese?**

The year of learning Chinese will be covered if you have scholarship.

**15. 我想转学到中南大学，可以吗？**

我校暂时不接受转学生。

**15. Can I transfer to CSU?**

For now, we do not receive transferred students.



中南大學  
CENTRAL SOUTH UNIVERSITY